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SALVATERRA DE MIÑO Entrevista de Roberto Mansilla Blanco

O Concello recibiu recente-
mente a marca Q de Calidade
Turística. Tamén está o pro-
xecto ecoturístico "Visit Rio
Minho". Significa isto que Sal-
vaterra está potenciándose
como destino turístico do Sur
de Galicia?

Creo que Salvaterra de Miño
leva anos sendo un dos referentes
turísticos de Galicia, son centos
de persoas as que se desprazan
ao noso Concello para disfrutar
dos seus grandes atractivos, cha-
mémoslle Parque Público A Canu-
da, sendas fluviais, Recinto Amu-
rallado, Museo da Ciencia do Viño
do Condado do Tea, Portal da In-
quisición, Monte Castelo.... e iso
ten que facer que sigamos traba-
llando para mellorar a nosa oferta
turística. Nese senso é moi im-

portante que ofrezamos un turismo
de calidade aos nosos visitantes,
por ese motivo é tan importante
recibir o recoñecemento da marca
Q de Calidade Turística ao Entorno
da Fortaleza de Salvaterra de Miño
pola súa aposta a prol da calidade
turística, no cumprimento dos re-
quisitos das normas que o Insti-
tuto para a Calidade Turística Es-
pañola (ICTE) establece acadando
a marca Q de Calidade Turística.

A marca “Q” de Calidade Turística
é un certificado de calidade dirixido
ao sector turístico. As empresas
ou organismos que obteñen esta
Q cumpren unha serie de requisitos
específicos en canto a calidade
dos seus servicios que as diferencias
dos seus competidores e son unha
garantía de calidade, un premio
ao traballo realizado.

Como son as relacións entre o
Concello, as adegas e a hosta-
leria da Vila?

A verdade é que sempre tivemos
unha relación moi fluída, e en-
tendo que é como debe ser, xa
que debemos ir todos da man.

Un dos traballos que ten que
facer o Concello é promocionar
turisticamente o noso municipio,
atraer a visitantes, algo que leva
facendo moitos anos e que dará
un xiro de 360º en canto se volva
a abrir o Espazo Lúdico Termal de
Teans.

Hoxe en día o enoturismo xoga
un papel moi importante na nosa
Comarca e en toda Galicia, as
adegas polo tanto son un sector
estratéxico tamén para o Concello,
e mostra diso é o gran esforzo
que facemos para promocionar

un produto tan noso como é o
noso viño, non só coa festa do
espumoso, senon tamén coa do
Viño do Condado do Tea.

A nosa hostalería é a encargada
de recibir aos nosos turistas e
deixarlle tamén esa marca que
fagan que queiran volver, e téñeno
moi fácil, xa que a nivel gastro-
nómico temos os mellores produ-
tos, polo cal é moi necesario tra-
ballar, incentivar, buscar sempre

a maneira de seguir crecendo,
porque é algo bo para todo o
sector e o propio Concello, cando
prosperamos e medramos facémolo
todos da man.
Axudas COVID. Qué iniciativas
emprende o Concello en mate-
ria sanitaria e socioeconómica?

Este Concello leva traballando
dende o minuto cero da pandemia
para dar resposta aos sectores
máis perxudicados pola Covid.

Marta Valcárcel | Alcaldesa de Salvaterra de Miño

"É moi importante que
ofrezamos un turismo de

calidade aos nosos visitantes"
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SALVATERRA DE MIÑO

O
xurado de “ Vilas en
Flor” concede ao Conce-
llo de Salvaterra de Miño

tres flores. Resalta a implicación
da corporación municipal en po-
tenciar o seu patrimonio vexetar,
etnográfico e no incremento das
zonas de esparcemento da Vila.
Destacando as actuacións de
posta en valor do Río Miño coa
novo Espazo Lúdico Termal, cun-

has impresionantes vistas a ci-
dade fronteiriza de Monçao; ac-
tuacións de recuperación da Illa
Fillaboa e a coidada actuación
paisaxística na zona do Castelo.
Ademais de destacar por ter unha
das zonas verdes máis grandes de
Galicia, o Parque Público A Ca-
nuda, referente para toda a pro-
vincia de Pontevedra e Norte de
Portugal.

Salvaterra recibe tres flores no
certame de Vilas en Flor 2021

O
s “skaters” e os amantes do BMX están
de noraboa en Salvaterra de Miño. O Con-
cello instalou unhas plataformas de “

freestyle” que, xunto co foso, constitúen unha
zona de ocio e diversión para estes deportistas
atrevidos.

O obxectivo non é outro que  enriquecer a
zona e adaptala ás necesidades destas emocionantes
e valentes modalidades deportivas, onde os saltos,
deslizamentos e demais acrobacias espectaculares
están aseguradas con estes novos elementos.

Ampliada a oferta deportiva do 
Parque de A Canuda

Por un lado participou coa Xunta de
Galicia no II Plan de Rescate da hos-
talaría, aportando preto de 38.000€
ao sector. Ademais a través do Plan
Concellos da Deputación de Pontevedra
habilitou unha liña de axudas  con
preto de 28.0000€ para o tecido co-
mercial, sector do táxi.., co fin de
poder axudar económicamente a todo
aquel negocio que sufriu perdas a
mor da crise sanitaria.

Por outro lado somos moi cons-
cientes da gran importancia que teñen
as nosas empresas para seguir crecendo
como Concello, por ese motivo   somos
Concello emprendedor, iso significa
que calquera empresa que queira in-
vestir no noso municipio e xerar postos
de emprego ten beneficios fiscais.

Vimos de aprobar tamén diversas
desgravacións a empresas e particu-
lares que invirtan en enerxías limpas
ou adquiran vehículos de baixas emi-
sións, dando resposta tamén ao Plan
de Acción polo Clima e a Enerxía

Sostible que aprobamos, tanto no
ICIO, IBI como no IVTM.
A PLISAN non acaba de arrancar
con tranquilidade e seguridade.
Agora aparecelle un novo competi-
dor, A Cañiza, para “birlarlle” o
proxecto da CTAG da alta veloci-
dade. Como lle está afectando á Al-
caldesa de Salvaterra esta nova
situación?

Podemos dicir que a PLISAN é
unha realidade, agora mesmo temos
máis de 700.000m2 urbanizados e
que están a disposición de todo aquel
que queira invertir no noso territorio.
Temos varias empresas interesadas
en instalarse, unha que está prepa-
rando o proxecto para a súa licencia
e as obras de Albo xa moi avanzada,
polo cal podemos dicir que despois
de todos estes anos de parálise vemos
como arrancamos con moita ilusión,
porque estamos a falar do futuro dos
nosos fillos e fillas.

Sobre o circuíto da CTAG fago

miñas as palabras do Presidente de
Zona Franca cando na súa visita As
Neves manifestou que o mellor sitio
para instalar este proxecto era a PLI-
SAN, e creo que eu fun moi clara, va-
mos a loitar por que iso sexa así.
Creo que non son seu a que ten que
dar explicacións as manifestacións
de cambio de ubicación, por certo
unha ubicación que realmente non
sería rentable debido as condicións
climatolóxicas. 
Aproveite para saudar aos vecinos
e veciñas de Salvaterra co gallo das
Festas do Nadal e Aninovo.

Moitas gracias, a verdade que para
min é un auténtico pracer poder diri-
xirme a todos os veciños e veciñas
de Salvaterra de Miño, sobre todo
despois destes meses que se fixeron
eternos. Desexo de todo corazón que
poidades compartir estes momentos,
estas datas de Nadal , con todos os
vosos seres queridos e desexarvos un
Feliz e próspero ano 2022.

O
Concello de Salvaterra de Miño aprobou
en pleno municipal o Plan de Mobilidade
Urbana Sostible (PMUS), que permitirá

avanzar na sustentabilidade nos ámbitos da ex-
pansión urbana e aumentar a preocupación polo
cambio climático. 

O obxecto deste plan é definir detalladamente
as actuacións e medidas que teñen como finalidade
implantar formas de desprazamento máis sostibles
(bicicleta, a pé), reducindo o consumo enerxético
e as emisións contaminantes. Este plan ten tamén
en mente a solicitude dunha nova Ponte Interna-
cional entre Salvaterra e Monçao, que conecte
coa PLISAN e nos permita derivar o tráfico pesado
do casco urbano, disminuindo o tráfico da Rúa
Miño e a contaminación acústica, así como a so-
licitude dunha liña de tren de cercanía entre Vigo
e Ourense que facilite a mobilidade para o traballo,
estudos ou ocio.

Salvaterra aproba
o PMUS 

Continuación da entrevista coa alcaldesa Marta Valcárcel
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O
17 de novembro o Vi-
cepresidente primeiro
e conselleiro de Presi-

dencia, Xustiza e Turismo xunto
coa Directora de Turismo de Ga-
licia fixeron entrega á Alcaldesa
de Salvaterra de Miño do reco-
ñecemento de Calidade Turística
2020 ao Entorno da Fortaleza
de Salvaterra de Miño pola súa
aposta a prol da calidade turís-
tica, no cumprimento dos re-
quisitos das normas que o
Instituto para a Calidade Turís-
tica Española (ICTE) establece
acadando a marca Q de Calidade
Turística.

A marca “Q” de Calidade Tu-
rística é un certificado de cali-

dade dirixido ao sector turístico.
As empresas ou organismos que
obteñen esta Q cumpren unha
serie de requisitos específicos

en canto a calidade dos seus
servicios que as diferencias dos
seus competidores e son unha
garantía de calidade.

Salvaterra recolle o recoñecemento
de calidade turística 2020

O
Concello de Salvaterra, a
través das axudas para
actuacións de corrección

de impactos paisaxísticos desti-
nadas a concellos de Galicia, do
Instituto de Estudos do Territorio
da Xunta de Galicia, ven de ini-
ciar as obras de rehabilitación e
consolidación do Palco da Música
de San Roque en Leirado. Será
acondicionado e rehabilitado e se
substituirán aqueles elementos
tradicionais deteriorados. Este
palco sitúase no largo que acom-
paña a capela de San Roque, e a
zona dará un xiro total coas
obras do concello: rehabilitación
do antigo consultorio médico que
se converteu no Centro Social do
Maior, creación de beirarrúas na

estrada autonómica e obras de
humanización da EP-4006. O
palco doado polos filántropos
Jesús Valiño García e José Gon-
zález Prieto no ano 1953, conta
cunha cuberta piramidal con
dobre faldón.

Comezan as obras de rehabilitación
do palco da música de Leirado

O
Concello de Salvaterra
de Miño e a Asociación
Estatal de Karavaning

PEKA inauguraron oficialmente
a área realizada polo Concello
nas inmediacións do Parque Pú-

blico A Canuda o pasado sábado
20 de novembro.

Con este tipo de inversións
o Concello de Salvaterra de Miño
fai unha aposta clara polo tu-
rismo de vehículos vivenda que

axudarán a dinamizar aínda máis
se cabe o turismo da Vila, nunha
contorna privilexiada como é o
Parque A Canuda, unha das
zonas verdes máis grandes de
Galicia.

Nova Área de vehículos vivenda en Salvaterra

O
Concello de Salvaterra
está mellorando a rede
de pluviais en Lamas,

Meder, a través do Plan Concellos
2021 da Deputación. A obra, va-
lorada en  46.0000€,  consiste na

instalación  dun novo colector de
pluviais enterrado de PVC  e a
construción de novas   arquetas,
nova cuneta e unha nova capa de
rodadura realizada con mestura
bituminosa en quente.

Mellora da rede de pluviais
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C
ada vez que teño que escribir un
texto para o que se chama un edi-
torial, atópome diante dunha si-

tuación realmente complicada. Non porque
non teña material a man para escribir de
moitos temas; non digo de todos porque
seria unha petulancia pola miña parte,
pero si de bastantes. Sen embargo hoxe
síntome dominado por unha estraña sen-
sación de impotencia para escribir algo
que a vostedes lle poida interesar e, sobre
todo, servir para algo nas súas vidas.

Chegado a este punto de incerteza, de
indecisión, tomei o camiño mais sinxelo:
trasladarlles parágrafos, frases duns cantos
libros e lecturas xornalísticas que teñen
unha tremenda relación entre si e  poden
servirnos, polo menos, para matinar que
pode haber de certo nas cousas que nos
anuncian.

Tratase dun artigo do xornal El Pais
(28/11/2021), de Sergio C. Fanjul que
titula “¿Quién se cree la versión oficial?;
dun libro de Cristina Martin Jiménez, que
leva por titulo “PERDIDOS (Los planes se-
cretos del Club Bilderberg)”; do libro de
José Maria Lasalle titulado “Ciberleviatán.
El colapso de la democracia liberal frente
a la revolución digital”, e finalmente da-
reilles detalles doutro libro de máis de
500 páxinas  que se denomina “La era del
capitalismo de la vigilancia”, de Shoshana
Zuboff.

Seguirei este mesmo orde porque penso
que pode ser máis entendible xa que, son
relatos que, dalgún xeito, se suceden no
tempo; agás o artigo de Sergio C. Fanjul
que ven de ser publicado dias atrás.

Fanjul prantéxanos unha realidade que
como se ven dando paso a paso non nos
decatamos da súa importancia: a confianza
entre os membros desta nosa sociedade
que o autor do artigo asegura se está de-
rrubando. Sobre esta cuestión  permítanme
abusar da súa paciencia e trasladarme aos
primeiros anos da miña existencia. Estou
falando da década dos 40/50/60 máis ou
menos. Daquela a confianza era algo con-
sustancial coa vida mesma. Iso non quere
dicir que algunhas persoas non foran des-
confiadas, que o eran. Refírome á sociedade
no seu conxunto. Os veciños, nas aldeas,

eu son un home criado nunha aldea da
que saín unha vez rematada a carreira aos
20 anos, fiábanse uns dos outros. Pensen
nas desaparecidas tendas do rural nas que
se podía ver con toda claridade un gancho
de arame do que colgaban unha serie de
notas de papel nas que o tendeiro anotaba
o que algúns veciños tiñan levado pero
non pagado. O tendeiro confiaba neles
porque sabía que no momento de ter os
cartos o primeiro que ían facer era volver
á tenda e pagar as súas débedas. Tiña
confianza no veciño. Pero vou máis lonxe.
Vostedes lembrarán as hoxe desaparecidas
feiras do gando. En Lira, na miña aldea,

celebrábase cada día cinco e dezaoito do
mes. Alí movíanse moitos cartos. Vendíanse
bois, ovellas, porcos, etc. Pero entre com-
prador e vendedor, sobre todo no caso dos
bois que eran os que maior prezo acadaban,
non existían documentos de ningún tipo.
Era a confianza entre os tratantes do
gando a que servía como documento.

Fanjul dinos que a confianza é unha
especie de pegamento que mantén en pé
a sociedade. Confiamos nos nosos gober-
nantes, nos nosos médicos, nos nosos
xornais que pensamos nos informan con
honestidade. Así debera ser, pero por des-
graza non o é. Os gobernantes fállannos;
non fan o que nos prometeron; os médicos
non sempre din a verdade da nosa situación

anímica (din que para non alarmarnos);
os medios de comunicación xa non digamos,
infórmannos do que se lle permite informar
dende as altas esfera do Poder. A revolución
tecnolóxica fainos sentir en mans de forzas
enormes que non comprendemos. Diso,
precisamente, trataremos nos apartados
seguintes.

Pasemos agora ao libro de Cristina
Martín Jiménez. A pregunta que a autora
se fai xa de entrada é “¿quen manexa os
fíos do Poder?. Este libro co titulo de
PERDIDO ven insistindo no “secretismo”
do famoso Club Bilderberg. Existe outro
libro, que teño na miña biblioteca, que

trata directamente da composición do fa-
moso Club, pero agora vexamos o que nos
aporta Cristina nesta súa versión. Intro-
dúcenos cuns versos de León Felipe, poeta
español (1884/1968) que lle ven como
anel ao dedo: “Yo no sé muchas cosas, es
verdad./ Digo tan solo lo que he visto./ Y
he visto;/ que la cuna del hombre la
mecen con cuentos, / que los gritos de
angustia del hombre los ahogan / con
cuentos, /que el llanto del hombre lo ta-
ponan con cuentos....

Pero falemos do Imperio Bilderbeerg
“El poderoso despacho del presidente

ha sido utilizado para fomentar una cons-
piración para derribar la libertad de los es-
tadounidenses y antes de que abandone la

presidencia debo informar a los ciudadanos
sobre su destino”. JOHN F. KENNEDY.

Considérase un ser libre,  ou vislumbra
que unha entidade descoñecida pensa e
decide por vostede? É incapaz de explicar
quen a integran e como actúa? Tal vez lle
sexa útil saber que non é o único ao que
lle atacan tales sensacións. A min tamén,
antes de coñecer a existencia do Clube
Bilderberg.

Dende a miña época universitaria eu
sospeitaba  que detrás dos sorrisos pérfidos
dos nosos representantes políticos, go-
bernantes mundiais, tralos titulares a cinco
columnas ...ocultábase algo, a priori invi-
sible, imposible de palpar e incapaz de
ser definido.

E por que  non podiamos ver esa
entidade que moitos sospeitabamos nin a
eses personaxes que a manexan? Porque
nin as súas operacións nin as actividades
se publicaban nos medios aos que os ci-
dadáns acoden para atopar información: a
prensa.

Un único goberno mundial pode ser
unha idea magnifica; ou un asunto ma-
quiavélico. Depende non do cristal con
que se mire, como dixera o clásico, senón
de quen estiveran ao mando do timón. Se
foran Martin Luther King ou Nelson Mandela
iría de cabeza a votalos; o mesmo faría se
entre as personalidades estivera John F.
Kennedy. Pero dúas destas grandes figuras
foron covardemente asasinadas.

Falando de información e dun goberno
mundial, precisamente foi o Presidente
Kennedy quen pronunciou un discurso
cheo de significativas expresións nunha
daquelas noites  nas que o planeta Terra
estaba asulagado nas xélidas noites da
Guerra Fría. Dous días despois da excursión
espacial, o exército norteamericano bom-
bardea os aeroportos militares de San An-
tonio de los Baños e Cidade Libertade,
ademais do aeroporto civil de Santiago de
Cuba, co obxecto de destruír a Forza Aérea
Rebelde. Foi, logo destes acontecementos
cando Kennedy se presentou coa súa ele-
gancia e serenidade para solicitar axuda a
xornalistas e editores congregados para
afrontar un perigo que en apariencia nada
tiña que ver co sucedido.

Cara a onde imos, ou nos levan?

Continúa na nosa web 
www.novasdoeixoatlantico.com
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R
epresentantes dos grupos
políticos BNG, PP e ACIP e
dos numerosos colectivos

veciñais das parroquias de Pontea-
reas afectadas pola rede viaria do
Estado desprazáronse este á Sub-
delegación do Goberno en Ponte-
vedra para esixir unha vez máis un
calendario con prazos e orzamen-
tos para as obras de mellora da se-
guridade viaria na N-120 e a
creación da variante.

Tras concentrarse á entrada da
Subdelegación e a petición da

alcaldesa un representante deste
organismo mantivo unha longa
conversa cos representantes po-
líticos e veciñais na que adiantou
a intención do Ministerio de re-
alizar a exposición pública do
proxecto antes de final deste ano.
O Concello estará moi atento a
que se verifique a exposición pú-
blica do proxecto e fará un se-
guimento exhaustivo e perma-
nente do proceso para que se
cumpran as previsións e as obras
se liciten o vindeiro ano. 

O Ministerio prevé a exposición
pública do proxecto de mellora
da N-120 antes de fin de ano

O
Concello segue a poñer
en marcha medidas
para un mellor reparto

do espazo público para estacio-
nar en Ponteareas, ofrecendo al-
ternativas para as persoas que
precisan desprazarse até o cen-
tro da vila en coche. Atendendo
á demanda do sector comercial e
consumidores o Concello iniciou

os traballos para ampliar o esta-
cionamento limitado gratuíto
(coñecida como zona azul) á
Avenida de Galicia, Avenida Ro-
salía de Castro e primeiro tramo
da rúa Carballos. Dotarase a
estas rúas de sinalización verti-
cal e horizontal e parquímetros.
A medida entrará en funciona-
mento dende o 29 de novembro. 

A medida multiplicará por cin-
co as prazas dispoñíbeis pasando
de 120 a 600 ao longo do día.

Ponteareas amplía o estacionamento limitado
gratuíto á Avenida de Galicia e Rosalía de

Castro e a un tramo da rúa Carballos

A
ponteareá Melania Rodrí-
guez de tan só 20 anos,
acaba de participar en

dúas finais do Campionato do
Mundo de ximnasia de trampolín
que se celebrou en Bakú (Acer-
baixán), logrando o bronce na es-
pecialidade de dobre minitramp. 

Este bronce reforza as súas
posibilidades para participar nos
Xogos Olímpicos de París do
2024. Ten no seu palmarés, entre
moitos éxitos, un podio no Cam-
pionato do Mundo de ximnasia
no 2018 e dous títulos europeos
júnior consecutivos. 

A ponteareá Melania Rodríguez,
bronce no Campionato do Mundo

de trampolín



O
Concello de Ponteareas
inaugurou este 20 de
novembro o Museo a Ceo

Aberto do Corpus Christi, unha
iniciativa pioneira en Galicia que
permitirá de xeito virtual "que o
Corpus se viva nas rúas de Pon-
teareas", tal e como explicou a
alcaldesa Cristina Fernández da
Vila.

O acto de inauguración formal
realizado no Salón de Plenos do
Concello contou coa participación
de todos os membros da Corpo-
ración Municipal, así como da
directora de Turismo de Galicia,
Nava Castro, o representante de
ABANCA, José Luis Romero, un
dos patrocinantes desta inicia-
tiva, o representante da empresa
Kendra, Diego Asorey, encargada
da aplicación virtual que permite
a reprodución das imaxes do
Corpus en distintos puntos da
vila; asociacións de alfombristas,
veciños e outras autoridades,
así como o discurso inaugural
por parte da concelleira de Tu-
rismo, Eva Gil, impulsora desta
iniciativa. 

A alcaldesa Fernández Davila,
destacou o labor dos alfombristas
do Corpus "como os verdadeiros
protagonistas desta historia" que
pon en valor "a Nosa Festa de
Interese Turístico Internacional",
que permite a proxección turística
da vila e "a activación do seu
comercio local".

Tras o acto de inauguración,
as autoridades saíron as rúas para
certificar o funcionamento dos

códigos QR nos distintos puntos
establecidos na vila, escaneando
a través dos seus móbiles e com-
probando a emisión das imaxes e
da información correspondente a
través da aplicación do web do
Concello. Foi un percorrido dun
quilómetro e máis de 320 fotos,
vídeos e imaxes en 360, ferra-
menta que permitirá aos veciños
e turistas gozar das alfombras
florais os 365 días do ano.
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A
Sala Multiusos do Audito-
rio "Reveriano Soutullo"
de Ponteareas foi o esce-

nario da presentación o pasado
20 de novembro do libro "Alejan-
dro Viana. Un galego á fronte do
rescate dos refuxiados republica-
nos", escrito polo concelleiro de
Bo Goberno, Transparencia e Par-
ticipación Cidadá, Roberto Mera
Covas, e editado por Belagua
Ediciones.

O libro, que levou 20 anos de
investigación por parte de Roberto
Mera, constitúe unha homenaxe
ao seu tío bisavó Alejandro Viana
(Ponteareas, 1877 - Cidade de
México, 1952), quen fora depu-
tado en Ponteareas durante a II
República e que, debido á guerra
civil (1936-1939) realizou un la-
bor humanitario en Francia a tra-
vés do Servizo de Evacuación
dos Españois Republicanos (SERE),
axudando a 20.000 persoas a
fuxir do franquismo e da Falanxe
así como da Gestapo nazi en te-
rritorio francés, e organizar dende
alí a súa evacuación en barcos a

América. 
Tamén participaron na pre-

sentación a editora Edurne Bal-
nes e a escritora Isabel Blanco.
O acto contou con aforo com-
pleto no auditorio e tamén es-
tiveron presentes autoridades
como a alcaldesa Cristina Fer-
nández Davila, o concelleiro de
Cultura Fernando Groba, veciños
de Ponteareas así como familiares
e amigos de Mera.

Roberto Mera presentou libro
sobre o seu tío bisavó

Alejandro Viana

Inaugurado en Ponteareas o Museo a
Ceo Aberto do Corpus Christi

A alcaldesa Cristina Fernández (esquerda) e a directora de Turismo de
Galicia, Nava Castro, comproban a efectividade dos códigos QR.
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O
secretario xeral do
PSdeG-PSOE para a pro-
vincia de Pontevedra,

David Regades, asegurou que o
Goberno de España ten un com-
promiso claro e decidido coa exe-
cución dos proxectos de mellora
da seguridade viaria na N-120 e
de construción da Variante de
Ponteareas así como outros pro-
xectos no sur da provincia, ava-
liando así o labor do grupo
municipal socialista en Pontea-
reas que lidera Chus Garrote. 

Explicou Regades que a mellora
da N-120 era unha “promesa pan-
tasma dun Rajoy que investiu 0

euros en Ponteareas". É a partir
do ano 2019 co Goberno de Pedro
Sánchez cando se producen os
avances necesarios para a contra-
tación da redacción dun proxecto
técnico, valorado en catro millóns

de euros, que antes non existía e
que agora está en fase de super-
visión no Ministerio de Transición
Ecolóxica e Medio Ambiente.

Por outra banda, os Orzamentos
Xerais do Estado para 2022 inclúen
28 millóns de euros na partida
de Conservación e Explotación
(23 millóns de euros) e á Seguri-
dade Viaria (5 millóns de euros)
nas estradas nacionais da provincia
de Pontevedra, polo que se o ex-
pediente para a mellora da N-
120 atópase en situación de ser
licitado ao longo deste ano, o
Goberno poderá facelo con cargo
a estas partidas.

Regades: "O Goberno de España mantén o
seu compromiso con Ponteareas"

O
Concello de Ponteareas
leva dende o ano 2016
axudando ás familias

coa adquisición de libros de texto
e material escolar para a escola e
o instituto. Soamente no curso
actual repartiu cerca de 15.000
euros en axudas para cubrir todas
as solicitudes presentadas que
cumpriron os requisitos. 

A alcaldesa e concelleira de
Educación, Cristina Fernández

Davila, explica que estas axudas
responden “ao noso compromiso
para apoiar ás familias con estes
gastos para garantir unha edu-
cación en igualdade de oportu-
nidades”. Ademais destaca que
“benefician, sobre todo, a aquelas
familias que non poden optar a
outro tipo de subvencións, como
as da etapa infantil”. Cada uni-
dade familiar recibiu un máximo
de 100 euros.

15.000 euros en axudas para
libros de texto e material escolar

A
concellaría de Vías, Obras
e Alumeado, que dirixe
Chus Garrote, destina case

10.000 euros en axudas para
subvencionar intervencións de
mellora de espazos públicos das
entidades veciñais. 

Os beneficiaries son a AV Pi-
ñeiro Manso de Celeiros que re-
cibirá 2.697 euros para o acon-
dicionamento dun camiño de ac-
ceso, a CMVMC de Nogueira que
realizará a limpeza e o formigo-
nado dunha presa de regadío

cunha subvención de 3.000 €, a
CMVMC de Celeiros con 2.873 €
para o arranxo dun lavadoiro e
dunha fonte, e a CMVMC de Arcos
con 1.327 € para a rehabilitación
e acondicionamento da poza e
fonte da Rocha. 

Ponteareas destina case 10.000 euros en axudas para
investimentos das entidades veciñais

O
grupo municipal do PP
solicita ao goberno
local que destine unha

partida económica para mellorar
o salario dos traballadores da
Risga, que grazas á achega re-
alizada pola Xunta de Galicia,
puideron contar cun contrato la-
boral por un período de 9 meses.

“A axuda autonómica cobre o
75% dos custos salariais e da
SS dun contrato a xornada com-
pleta. Se o goberno cubrira o
25% restante esas persoas que
actualmente cobran 600€ ao
mes, poderían ter a xornada
completa”, defenden os populares
de Ponteareas.

O PP esixe que se melloren 
os contratos dos

traballadores da RISGA 



9FORO A PENEIRA | Decembro de 2021

Redacción

Condado/Paradanta

A
portavoz do PP local,
Belén Villar, mantivo
unha reunión coa conse-

lleira de Política Social, Fabiola
García, para que estude se é po-
sible que a administración auto-
nómica interveña para artranxar
o ascensor da residencia de
maiores. “Sabemos que é unha
competencia do Concello pero
ante a súa actitude de cruzarse
de brazos decidimos intervir e
solicitar axuda á Xunta para que
reparen o ascensor”, explica a
portavoz popular , Belén Villar.   

Por outra banda, a popular
abordou outras cuestións refe-
rentes á sanción imposta ao

Goberno local debido ao dete-
rioro do edificio e que se negan
a reparar.

Belén Villar intervén para arranxar os
problemas da residencia de maiores 

O
Concello de Ponteareas
acaba de por en marcha
melloras no sistema de

solicitude de cita previa para a
renovación do DNI de cara a fa-
cilitar á veciñanza a realización
deste trámite. A Concellaría de
Bo Goberno, que dirixe Roberto

Mera, implementou unha aten-
ción personalizada en lugar do
anterior sistema de cita telefó-
nica automatizada. 

Con este novo sistema as per-
soas que queiran solicitar cita
previa poderán chamar por telé-
fono á centraliña do Concello ao

986 64 00 00 e contactar coa
Oficina de Atención Cidadá. Ade-
mais, as persoas interesadas po-
derán seguir solicitando cita pre-
via tamén de forma telemática,
como se viña facendo ata o de
agora, a través da web https://ci-
taprevia.ponteareas.gal. 

Ponteareas mellora o sistema de solicitude
de cita previa para a renovación do DNI A

Biblioteca Municipal acaba
de ser premiada no Cer-
tame de Proxectos de Ani-

mación á Lectura María Moliner
2021 polo seu labor na difusión
da lectura na vila do Tea. O con-
celleiro de Cultura, Fernando
Groba, agradece e felicita ao per-
soal “polo seu gran traballo”. O
xurado do premio destacou o mé-

rito do programa “A biblioteca
cerca de ti”, que pon en marcha
contacontos, obradoiros, club de
lectura e encontros con escritores
co obxectivo de difundir a lectura
entre os veciños e veciñas. A Bi-
blioteca de Ponteareas recibirá
máis de 2.000 euros, que se des-
tinarán a ampliar os fondos bi-
bliográficos. 

Premio “María Moliner” para a
Biblioteca de Ponteareas

Belén Villar (esquerda) e a conselleira Fabiola García. 

O
Concello de Ponteraeas
renovou os convenios de
colaboración coas aso-

ciacións AFAGA e Avelaiña. 
AFAGA atende a persoas con

demencia neurodexenerativa. O
Concello financiará o programa
cunha achega de 6.000 euros que
permitirá a AFAGA atender ata
un máximo simultáneo de dez
persoas usuarias. A alcaldesa,
Cristina Fernández, asinou o acor-

do co presidente da entidade,
Juan Carlos Rodríguez Bernárdez. 

Avelaíña é unha entidade que
que dende 1997 traballa para po-
tenciar a inclusión das persoas
con problemas de saúde mental.
A alcaldesa, Cristina Fernández,
e a presidenta da asociación, Mª
Fernanda Orduna, renovaron o
convenio de colaboración entre
ambas entidades por un importe
de 5.000 euros

AFAGA, Avelaíña e Concello
continúan atendendo ás persoas
con problemas de saúde mental 
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O
vindeiro 21 de decembro
entrará en vigor o Plan
Xeral de Ordenación Mu-

nicipal de Ponteareas (PXOM).
Ese día terán transcorridos os 15
días hábiles computados dende a
súa publicación onte no Boletín
Oficial da Provincia. Ao mesmo
tempo, o PXOM de Ponteareas foi
inscrito xa no Rexistro de Planea-
mento Urbanístico da Xunta de
Galicia.

Para o goberno municipal do
BNG e do PSOE, o 21 de decembro
será unha data histórica para
Ponteareas, “porque porá fin a
case 20 anos de incerteza, inse-

guridade xurídica e parálise ur-
banística da localidade e de freo
e impedimentos ás iniciativas
empresariais e de emprendedo-
res". 

A alcaldesa Cristina Fernández
Davila sinalou que o goberno
local traballa xa na implementa-
ción de todas as medidas e opor-
tunidades que o PXOM ofrece,
como a regularización e posta en
valor do parque empresarial da
Lomba, a construción da nova
escola infantil, a depuradora de
Moreira, aparcadoiros, o novo
centro de saúde, parques públicos
ou instalacións deportivas

O PXOM de Ponteareas entrará
en vigor o 21 de decembro

O
proxecto de transforma-
ción da Praza de Buga-
llal escollido no ano

2018 nun concurso por un xu-
rado formado por trece persoas,
cinco deles representantes polí-
ticos, e oito técnicos, sofre re-
trasos debido á dificultade
técnica do deseño e fabricación
das xardineiras, tal e como avala
a arquitecta directora da obra.
Amplíase así o prazo ata o 28 de
febreiro, o que ademais asegura
que a plantación das árbores se
faga na época adecuada. A obra
foi adxudicada á empresa Xes-

tión Ambiental de Contratas
(XAC) por un importe de
605.338,28 de euros. A obra ini-
ciouse o 26 de outubro de 2020,
e o seu remate debía producirse
o 25 de marzo de 2021.

O Goberno lamenta o retraso
da obra, “debido a razóns exclusiva
e estritamente técnicas e avaladas
pola dirección técnica da obra”,
e pide desculpas á veciñanza
polos trastornos ocasionados.

Retrasos nas obras Praza de Bugallal   

A
s parroquias de Fontenla,
Prado, San Mateo e Pías
xa contan con luminarias

novas e máis eficientes, no
marco do plan da concellaría de
Vías, Obras e Alumeado, que di-
rixe Chus Garrote, para mellorar
o aforro enerxético e a seguri-
dade cidadá. A alcaldesa, Cris-
tina Fernández, destaca que
estas intervencións, financiadas
nun 80 % con fondos do Insti-

tuto de Diversificación y Ahorro
Energético (IDAE) e cun 20 %
restante con fondos propios
Concello, "permitirán aforrar a
Ponteareas cerca de 500.000
euros en enerxía”.

Chus Garrote explica que se
substituirán 7.560 luminarias e
155 cadros de mandos, o que ta-
mén supón un aforro de 1.712,79
toneladas de CO2 emitidas a at-
mósfera e unha clara. 

Ponteareas comeza a renovar o seu alumeado

O
Concello de Ponteareas
iniciou os trámites para
licitar as obras de trans-

formación da rúa Trobador Xoán
García de Guillade dende a vila até
o CEIP Ramiro Sabell. As obras
custarán case un millón de euros,

dos que 722.000€ serán achega-
dos pola Deputación. Crearase
unha senda peonil e ciclábel que
dará lugar ao primeiro camiño es-
colar seguro dende a vila até o
CEIP Ramiro Sabell, demandado
pola comunidade educativa.

A rúa Trobador X. G. de Guillade
terá unha senda peonil e ciclabel
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G
razas á colaboración do comercio
local e da AA.VV. Xabriña, combí-
nase a doazón de alimentos non

perecedoiros coa doazón monetaria desti-
nada ao banco de alimentos.

O Concello de Mondariz, a través da
Concellería de Asuntos Sociais, puxo en
marcha a campaña de recollida de alimentos
para o Nadal. Ata o 15 de decembro,
poderase colaborar doando alimentos non

perecedoiros nos centros de recollida habi-
litados ou cartos para o banco de alimentos
a través de transferencias a unha conta
bancaria (ES40 2080 0512 1030 0003
1553), co concepto "Alimentos Mondariz".

Mondariz pon en marcha a campaña de recollida 
de alimentos de Nadal
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O
Concello de Mondariz
xa licitou as obras para
a rehabilitación ener-

xética da Casa Consistorial e da
Escola Municipal de Música, va-
loradas en máis de 350.000
euros e cuxas obras comezarán
a finais de 2021. 

En ambos casos son actua-
cións sobre a envolvente térmica
que inclúen unha substitución
de elementos de carpintería para
a mellora do illamento e da efi-
ciencia enerxética. No caso da
Escola Municipal de Música, a
súa construción data de 1970 e
presenta notables deficiencias
enerxéticas e materiais que a
día de hoxe non se utilizarían,
como a uralita. Pola súa banda,
a Casa Consistorial foi construída
en 1983 e presenta deficiencias
enerxéticas por mor do carácter
obsoleto da súa envolvente de
carpintería metálica. 

Estes dous proxectos foron
presentados ao IDAE (Instituto

para a Diversificación e Aforro
de Enerxía) en 2020, aprovei-
tando as últimas oportunidades
de financiación europea do pe-
ríodo 2014-2020. No primeiro
trimestre de 2021, ambos foron
confirmados. Están subvencio-
nados nun 80% con fondos eu-
ropeos correspondentes ao pe-
ríodo 2014-2020 e nun 20% con
fondos do Plan Concellos 2021
da Deputación de Pontevedra.

Ademais destes proxectos de
rehabilitación enerxética de edi-
ficios públicos, o Concello de
Mondariz sacou adiante outros
catro proxectos financiados con
axudas europeas a través do
IDAE para modernizar toda a
rede municipal de iluminación
pública e acadar un aforro su-
perior ao 70% na factura eléc-
trica municipal co cambio a
LED.

Rehabilitación da Casa Consistorial e a
Escola Municipal de Música de Mondariz

Escola de Música de Mondariz.

Á
vista do estado de con-
servación das árbores da
Praza de España, o Go-

berno municipal de Mondariz
tomou a decisión de cortar as
cinco máis danadas para evitar
riscos en materia de seguridade.
Unha vez derrubados, os pés das
árbores amosaban un estado de
podremia interna que xustifi-
caba a medida. 

En 2020, a resposta dunha
solicitude expresa do alcalde de
Mondariz, a Estación Fitopato-
lóxica do Areeiro realizou unha
avaliación técnica do estado dos
icónicos tileiros da Praza de Es-
paña, no que se corroboraba a
diagnose dun estudo previo emi-
tido no ano 2015: unha perigosa
tendencia á podremia nos pés
das árbores, derivada das podas
feitas durante anos para darlles
unha estrutura artificial de can-

delabro.
O asunto do estado dos tileiros

da Praza de España e a necesidade
de actuar para manter a seguridade
do lugar foi tratado na última
Comisión de Urbanismo celebrada
no Concello de Mondariz. Malia
que este concello realiza un se-
guimento periódico do estado de

conservación das árbores, como
demostran os informes técnicos
mencionados, a recente caída
dunha árbore no veciño Concello
de Mondariz-Balneario, que deixou
unha persoa morta e varias máis
feridas, alertou da necesidade de
tomar medidas inmediatas para
previr catástrofes.

Cortados cinco dos icónicos tileiros da
praza de Mondariz polo seu deteriorado

estado de conservación

Oconcelleiro de AporM
Tino Menéndez e o por-
tavoz municipal Xoán

C. Montes Bugarín rexistraron no
Concello de Mondariz unha ini-
ciativa na que instan ao goberno
municipal a levar a cabo os tra-
ballos de limpeza e acondiciona-
mento urxente da decantadora de
Vilasobroso. Os edís, constataron

que esta “está totalmente oculta
pola vexetación, que incluso im-
pide a súa visión”, o que eviden-
cia que non foi limpa nos últimos
anos. Esta falta de mantemento
periódica pode derivar nun fun-
cionamento inadecuado, e provo-
car a contaminación do Regueiro
da Peteira, un afluente do Río
Fragón. 

Alternativa por Mondariz pide
a limpeza urxente da

depuradora de Vilasobroso 

A
Entidade Local de Vilaso-
broso logrou unha subven-
ción de fondos Europeos

xestionada polo IDAE para a res-
tauración do antigo grupo escolar
de Valiño. Unha demanda histó-
rica da veciñanza dado o estado
calamitoso desde que deixou de
ser unha escola unitaria xestio-
nada pola Xunta de Galicia hai
máis de 10 anos.

Aos máis de 300.000 euros
achegados por Europa hai que su-
marlle os 55.000 desde a propia
Entidade e os 20.000 euros da de-
putación de Pontevedra, pero aínda

falta un 6% dos fondos necesarios.
A Entidade Local espera que o ve-
ciños acheguen os case 25.000
euros que faltan. O alcalde pedáneo
de Vilasobroso, Alexandre Estévez
Gil, explica que a subvención de
envolvente térmica restaurará in-
tegramente o fallado, o tellado,
as placas do edificio, as paredes
interiores e toda a carpintería ex-
terior, e farán do emblemático
grupo escolar un dos edificios de
mellor eficiencia enerxética do país.

A Entidade Local explica na
súa nova páxina web vilasobro-
so.gal o proceso de doazón.

Vilasobroso lanza unha
campaña de doazóns para

restaurar o colexio de Valiño

Imaxe cedida por Martín Carrera

A
partires do 14 de decem-
bro os nenos de Mondariz,
Covelo e Mondariz Balnea-

rio so poderán ir ao pediatra os
martes, mércores e xoves. Este
novo recorte da Xunta de Galicia
é rexeitado polos veciños da

zona e polo concello. Dende a
Plataforma en Defensa do Pedia-
tra de Mondariz, Covelo e Monda-
riz Balneario loitouse durante
anos por este servizo para os
máis pequenos, que agora se ven
prexudicados.  

O Concello denuncia os recortes
no servicio de pediatría
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E
stanislao Fernández de la
Cigoña Núñez, Andrés Sam-
pedro Fernández e Nuria

Grandal Carballo, autores do
libro: Paraños, pedestal de Fon-
tefría, editado pola Asociación
Galega para a Cultura e a Ecoloxía
e financiado pola Asociación Cul-
tural e Deportiva Río Xabriña de
Paraños, coa participación do
Concello de Covelo, presentaron
o seu libro o pasado 27 de no-
vembro, no Auditorio Municipal

de Covelo. 
O libro é un estudo pormeno-

rizado, cunha clara orientación
divulgativa sobre a xeografía, his-
toria, toponimia, ecoloxía, de-
mografía, etnografía, patrimonio,
antropoloxía, a evolución da in-
dustria e o comercio, tamén se
fai fincapé en diversos aspectos
socioculturais propios desta pa-
rroquia, entre os que destaca un
apartado dedicado á recollida oral
de relatos tradicionais. 

O Covelo presentou libro
sobre a parroquia de Paraños

A
covelense Concepción Val
Cousiño celebrou o seu
106 aniversario na Resi-

dencia para Maiores El Rocío de

VIgo, en Coia, sendo a usuaria de
maior idade do centro. Ata alí
desprazouse para felicitala o Al-
calde, Juan Pablo Castillo.

Concha celebra 106 anos
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O
Pleno da Corporación
municipal aprobou o
convenio de colabora-

ción entre a entidade pública
empresarial Augas de Galicia e o
Concello de Arbo para a execu-
ción da actuación de “rehabili-
tación do bombeo de captación,
impulsión, tratamento e cone-
xión entre os depósito do Couto
e Arbo, financiado ao 100% por
Augas de Galicia.

Cun orzamento  de
2.075.208,94 € (IVE 21% in-
cluído),  este proxecto  pretende
solucionar os problemas no sis-
tema de abastecemento de Arbo,
mediante a impermeabilización
dos depósitos, instalacións de
equipos para o control do caudal
e cloro libre, renovación do
bombeo principal, nova ETAP e
nova conexión entre dos depó-
sitos. 

O Concello e a Xunta mellorarán o
abastecemento de auga en Arbo

A
“Mellora do lavadoiro de
Barcela”, é un dos proxec-
tos do concello de Arbo. A

obra adxudicada por importe de
12.901,37 €  será financiada  polo
Instituto de Estudos do Territorio
da Consellería de Medio Ambiente,
Territorio e Vivenda. 

Trátase dun pequeno lavadoiro
situado no lugar do Cruceiro na
parroquia de Barcela en Arbo. As
actuacións  consisten  no debroce
e limpeza da parcela na entorna
do lavadoiro, reparación e encin-
tado dos muros de pedra, repara-
ción do lavadoiro, revestido do
vaso e do resto do lavadoiro,

pintado da estrutura existente
con cores acordes ao medio, pa-
vimentación do chan do lavadoiro
con solado de pedra, colocación
de peldaños de baixada ao lava-
doiro, reparación da cuberta e
colocación de tella cerámica

Con esta xa son máis de 20 as
actuacións de mellora e posta a
punta de fontes e lavadoiros re-
alizados durante os últimos anos
deste goberno municipal – informa
o alcalde de Arbo, Horacio Gil –
Entre os lavadoiros e fontes me-
llorados están o de Turbela, Ferral,
Vieiro, Hermida, Coutada, Perneiral,
A Lama, Valiñas, Estación.... 

Restauración do lavadoiro de Barcela en Arbo 

O
Pleno da Corporación do
Concello de Arbo, apro-
bou as bases regulado-

ras e convocatoria dunha liña de
axuda para os sectores máis afec-
tados pola situación pandémica,
por importe de  7.521,23 € con
cargo á financiación provincial da
Liña 2. O obxecto da convocato-
ria é paliar a grave situación so-
cial e económica á que se
enfrontan os negocios con domi-
cilio social e fiscal en Arbo e que
resultaron afectados, total o par-
cialmente, na súa actividade pola
declaración do estado de alarma
polo COVID-19, dende marzo de
2020 ata estas datas.  Serán ob-
xecto de axuda as PEMES con ata
10 persoas empregadas e os tra-
balladores autónomos, de confor-
midade coas bases do Plan

Concellos da Deputación de Pon-
tevedra 2021. Contribuirase así á
reactivación da economía no
concello.

O Concello de Arbo xa contri-
buiu co sector da hostalería afec-
tado, co cofinanciamento no im-
porte total de 21.000 euros a

través da súa adhesión ao Con-
venio de colaboración entre a Vi-
cepresidencia Primeira e Conse-
llería de Presidencia, Xustiza e
Turismo, a Consellería de Emprego
e Igualdade. 

As solicitudes, presentaranse
preferentemente por vía telemática
a través da Sede Electrónica do
Concello de Arbo (https://con-
cellodearbo.sedelectronica.gal/)
e o prazo para a presentación
será de quince (15) días hábiles
contados dende o día seguinte
hábil ó da publicación do extracto
da convocatoria no Boletín Oficial
da Provincia de Pontevedra. 

Para máis información na pá-
xiña web www.concellodearbo.es
ou de luns a venres en horario de
8:00 a 15:00 horas coa Axente
de Desenvolvemento Local.

Axudas económicas para os negocios de
Arbo afectados polo estado de alarma

Pedro Rodríguez Cerdeira,
Campión da Liga de Motos

de Campo de Galicia 

O
piloto arbense Pedro
Rodríguez procla-
mouse campión da liga

de motos de Campo na catego-
ría Senior 2t mérito ao que hai
que sumarlle o 1º posto na ca-
rreira de Enduro en Salceda do
pasado 21 de novembro.

Pedro, un apaixoado das mo-
tos, leva competindo neste de-
porte dende hai máis de 4 anos.

No ano 2020 correu en categoría
E1 e gañou a carreira en Salceda
tamén, acadou o segundo poste
en Tui e a cuarta en Piñor, sus-
pendéndose a liga pola crise
do COVID-19. 

Depois dun ano de competi-
ción, donde Pedro acadou o po-
dio en Piñor, Rios, Abegondo é
Salceda, remata a tempada cun
novo trofeo na súa vitrina.
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Vigo

O
s voceiros das tres for-
macións políticas da
oposición con represen-

tación na Corporación Municipal
de Vigo (PP, BNG e En Marea) así
como a presidencia da Federación
de Asociacións Veciñais Eduardo
Chao (FAVEC) fixeron balance da
xestión de Abel Caballero, quen
ostenta o poder municipal desde
2007, e tamén para albiscar o ho-
rizonte electoral e 2023.

Alfonso Marnotes | Partido
Popular de Vigo

1. Cales son os principais
atrancos para facer oposición a
Abel Caballero?

O principal é a actitude anti-
democrática nos plenos municipais.
Os partidos de oposición temos
limitada a unha as nosas inter-
vencións mentres o alcalde ten
cinco. O segundo é o control ab-
soluto do alcalde do espazo pú-
blico. Se falamos cunha asociación
veciñal que recibe subvención do
Concello, el se molesta.
2. Como vedes o horizonte po-
lítico de cara ás municipais de
2023?

Moito mellor que en 2019. A
xente está comezando a amosar
o seu cansanzo pola falta de
mantemento dos espazos públicos
e a deficiencia e encarecemento
dos servizos, como é o caso da
auga. Isto provoca un desgaste
da súa imaxe. Tamén está o Plan
Xeral, co pelotazo urbanístico de
Samil mentres nas parroquias non
podes construír.  

Rubén Pérez Correa | Marea
de Vigo - Son en Común

1. Cales son os principais
atrancos para facer oposición a
Abel Caballero?

Perdeuse democracia no Con-
cello. Cando As Mareas chegamos
á Corporación Municipal en 2015
impulsamos a modificación do

Regulamento do Pleno para un
uso equitativo das intervencións
pero iso non se ten cumprido.
Tamén observamos trabas por par-
te do goberno municipal no acceso
aos medios de comunicación. Con-
sideramos que o de Abel Caballero
é un "réxime monotema" del mes-
mo, xa nin sequera do seu partido.
Hai déficit na transparencia e no

rigor da xestión pública.
2. Como vedes o horizonte po-
lítico de cara ás municipais de
2023?

As Mareas sempre fomos espa-
zos de construción e tamén de
reconstrución. Ábrense agora ta-
mén novos proxectos politicos
como o de Yolanda Díaz, que
agardamos teñan tamén repercu-
sión a nivel municipal. Nacimos
para sumar máis xente e abrimos
un proceso de reflexión para o
que queremos facer en 2023.

Xabier P. Igrexas | BNG de
Vigo

1. Cales son os principais
atrancos para facer oposición a
Abel Caballero?

A maior dificultade é o talante
antidemocrático e autoritario do
alcalde, un modelo hiperperso-
nalista, especie de caste de dita-
dura romana. Tamén está o nivel
de violencia institucional e como
Caballero, dopado con diñeiro pú-
blico, está exercendo un verdadeiro
monopolio do discurso público,
especialmente a nivel mediático,
invisibilizando á oposición. Vigo
merece moito máis que luces e
propaganda.
2. Como vedes o horizonte po-
lítico de cara ás municipais de
2023?

Con moito optimismo. Durante
estes algo máis de dous anos e
medio estamos percibindo como
aumenta a simpatía e o apoio
social ao proxecto do BNG para
transformar a cidade. Queremos

impulsar unha nova política mu-
nicipal que atenda as verdadeiras
prioridades neste contexto de grave
crise social, que reverta de deser-
tización cultural, que despregue
políticas radicalmente feministas
e que aposte, de verdade, por un
Vigo verde, sustentábel e ecolóxico. 

María Pérez | Presidenta 
da Federación Asociacións

Veciñais Eduardo Chao

Por qué entendes que Abel Ca-
ballero se enfrontou ao move-
mento veciñal en Vigo?

Porque non lle interesa un mo-
vimiento veciñal unido, que lle
poida criticar.
Existe algunha Federación dis-
tinta da Eduardo Chao que
estea apoiada polo Alcalde?

No hai outra federación, pero
si tentaron pero non lograron os
apoios suficientes.
Cal é a vosa situación tras que-
dar sen local? Cantas asocia-
cions permanecen en Eduardo
Chao? Estades facendo activi-
dades?

En FAVEX hai na actualidade
30 asociacións veciñais. Agora
estamos sen local oficial a pesares
de seren declarada entidade de
utilidade pública. Neste momento
estamos utilizando as instalacions
da Avenida Camiño Vello de Coia.
Seguimos facendo actividades para
asociacións veciñais, como charlas
do Plan Xeral polas parroquias
con moito éxito de público, cursos
subvencionados pola xunta e aten-
ción o público. 

A oposición de Vigo fai balance da xestión de Abel Caballero

Alfonso Marnotes | Partido Popular
de Vigo

Rubén Pérez Correa | Marea de Vigo
- Son en Común

Xabier P. Igrexas | BNG de Vigo María Pérez | Presidenta da Federa-
ción AA VV Eduardo Chao

Por Roberto Mansilla Blanco



FORO A PENEIRA | Decembro de 202116

Foro A PENEIRA do Alto Minho

L
evamos 25 investidores a
ver a Casa do Outeiro. E tu
foste o único sonhador”,

reconheceu Vitor Paulo Pereira,
presidente da Câmara de Paredes
de Coura ao dirigir-se a Marcelo
Murta, da AGNT- Gestão e Media-
ção, a entidade que ganhou a
concessão da Casa do Outeiro,
um solar setecentista na fregue-
sia de Agualonga, e que agora viu
formalizado o contrato de con-
cessão por 50 anos ao abrigo do
Programa Revive.

Na presença da secretária de
Estado do Turismo, Rita Marques,

o autarca courense defendeu a
ideia de um “modelo de hotel
que ofereça pormenores de ca-
rinho, de paixão, que ofereça mo-
tivos diferenciadores à medida
das pessoas. Defendemos um mo-
delo de turismo inteligente e es-
tamos aqui ao teu lado para em
conjunto lutar por esta paixão
em que acreditamos”.

Uma ideia também partilhada
por Marcelo Murta, para quem o
processo em que acredita “assenta
no desenvolvimento local e em
que o turismo pode agregar”. Este
responsável da AGNT promete na

Casa do Outeiro “uma pousada
rural de alto padrão”, que não
proporcione só alojamento, “mas
que também se diferencie pelo
seu envolvimento. Não será um
espaço fechado, mas uma pousada
de alto padrão aberta ao diálogo
com a comunidade e agendas cul-
turais locais e regionais”, acres-
centou.

Na recuperação deste solar se-
tecentista, a AGNT está a ser as-
sessorada pela Florêncio Pedro –
Arquitectos, estimando um inves-
timento de 3M€ para os dois pri-
meiros anos de intervenção, acre-

ditando que no período de oito
meses poderão ultrapassar as metas
de licenciamento e alvarás.

Nesta cerimónia de assinatura
do Contrato de Concessão da Casa
do Outeiro, Vitor Paulo Pereira
ofereceu simbolicamente à enti-
dade concessionada a primitiva

chave do solar. “É a chave que
materializa o sonho”, reforçou a
secretária de Estado Rita Marques,
que na sua intervenção sublinhou
que o turismo “permite alavancar
outros setores da atividade e é o
farol para outros setores da eco-
nomia”.

Casa do Outeiro vai dar lugar a
pousada rural de alto padrão

A Casa do Outeiro, um solar sete-
centista enquadrado em meio rural,
em Agualonga, integra um conjunto
notável de solares do concelho de Pa-
redes de Coura, que na região são
preferencialmente denominados “Casas
Grandes”. Teve a função agrícola como
atividade predominante, face à ex-
tensão dos dois espigueiros existentes
no terreno fronteiro à casa. A pro-
priedade possui uma área total de
10.443,30 m² e uma área edificada
de 2.353,54 m², a que acresce ainda

uma área de possível ampliação.
Atualmente pertence ao município,

depois de durante séculos ter sido
propriedade, bem como as quintas vi-
zinhas, da família d’Antas. No séc.
XIX, por casamento, os seus proprie-
tários passaram a usar o título de
Viscondes do Peso de Melgaço. Apre-
sentando um amplo corpo de cons-
trução de diferentes épocas, a arqui-
tetura da Casa do Outeiro vagueia
pelo maneirismo, pelo barroco, e numa
fase mais tardia, pelas linhas simples

e direitas de finais do século XIX.
Os investidores a quem vai ser con-

cessionada a Casa do Outeiro apre-
sentaram uma proposta com vista a
transformar o local num estabeleci-
mento hoteleiro ou de vocação turís-
tica. Para esta concessão por 50 anos
está prevista uma renda mínima anual
de 13 800 euros (1150€ mensais). A
fase de licenciamento do projeto, bem
como a realização das obras devem
estar concluídas no prazo máximo de
4 anos.

A
pós quatro anos de interrup-
ção, o novo executivo cervei-
rense volta a abraçar a forte

tradição do automobilismo, reedi-
tando uma classificativa tão emble-
mática para os pilotos como a de
Gondarém-Vilar de Mouros.

A última prova do Campeonato
Norte de Ralis (CNR) de 2021 será o
Rali de Cerveira, no próximo dia 19
de dezembro, organizado pelo CAMI
Motorsport.

A vila raiana já foi palco no pas-
sado de diversos eventos motorizados,
como o Cerveira Festival of Speed ou
a Rampa de Cerveira, além do rali,
todos sob a égide do CAMI, e a edi-
lidade pretende reeditar essa dinâmica
que tantos benefícios gerou aquela
região fronteiriça.

Rali de Cerveira está de
regresso e encerra Campeonato

do Norte de Ralis 

O
músico Vírgul, estará
nesta passagem de ano
em Caminha, onde o

norte passa o ano! 
Cantor, compositor e músico,

Vírgul é um dos pontos altos da
programação de Natal e Ano Novo
no concelho de Caminha. 

Depois do interregno a que
fomos forçados no ano passado,
a música e a animação estão de
regresso ao Terreiro para dar as
boas-vindas a 2022. O antigo
membro dos “Da Weasel”, continua
a somar sucessos. 

Este ano foi um dos composi-
tores do Festival da Canção e
lançou o seu novo disco, “Júbilo”,
onde consta o tema Dividir Amor,
que faz parte da banda sonora da
novela Bem Me Quer.

Caminha: Vírgul em palco para dar
as boas-vindas a 2022 
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O
Município de Paredes de
Coura assinala durante o
Dia da Floresta Autóc-

tone, que na Península Ibérica é
assinalado a 23 de novembro,
distribuindo gratuitamente mais
de 15 mil árvores por todo o con-
celho.

As árvores, sobretudo carvalhos,
castanheiros, medronheiros, aze-
vinhos e sobreiros, com tamanhos
entre 0,5 e 2 metros, serão en-
tregues às Juntas de Freguesia
para que os munícipes as possam
recolher sem dificuldade de trans-
porte. A única condição é o seu

não uso comercial.
A iniciativa é alargada também

às escolas, onde decorrerão ati-
vidades de plantação durante a
semana e, no sábado, 27 de no-
vembro, aos frequentadores do
mercadinho local onde serão dis-
ponibilizadas mais árvores para
entrega gratuita.

Apesar do caráter simbólico
da data, esta a ação permite que,
a um compasso médio de 4x4m,
se garanta a plantação com a co-
laboração de todos de 24 hectares
de floresta autóctone, o equiva-
lente a 24 campos de futebol.

Quinze mil árvores para
celebrar o Dia da Floresta

A
Festa de Marioneta
Luso-Galaica regressa
ao concelho de Ca-

minha de 4 a 10 de dezembro.
Esta VII edição vai apre-

sentar 18 espetáculos em 7
dias, em Caminha e em Vila
Praia de Âncora, para todos
os públicos, incluindo a co-
munidade escolar. 

Este ano, o certame que
marca a programação de Natal,
conta ainda com uma exposição
de marionetas intitulada “En-
velhecimento (Kri)Ativo - Todos
à Cena”, construídas por utentes
dos lares e centros de dia do
concelho, que estará patente
no Museu Municipal a partir de 2
de dezembro.

O festival resulta de uma par-
ceria da companhia profissional
de teatro Krisálida, com a Câmara
Municipal de Caminha e tem o
apoio da Direção Geral das Artes
(DGARTES), reunindo, como é há-

bito, companhias de marionetas
de Portugal e da Galiza (Espanha),
entre espetáculos em sala e na
rua, mas também com oficinas
de construção de marionetas para
crianças a partir dos 4 anos.

Mais informações em www.cm-
caminha.pt  

Maluga regressa a Caminha
de 4 a 10 de dezembro

O
Município de Viana do
Castelo formalizou a
entrega da candidatura

“Viana, Mar de Cultura” a Capital
Europeia da Cultura 2027. No
documento, é referido que a cul-
tura tem ganho, nos últimos
anos, especial interesse “pelo
seu contributo para o desenvol-
vimento económico e o bem-
estar da sociedade em geral”

Os objetivos desta candidatura
são, pois, “reabilitar, reclassificar
e construir uma rede de infraes-
truturas culturais, baseada na
proximidade e na diversidade,
num esforço que visa o bem-co-
mum”. São ainda objetivos da
candidatura “integrar a oferta
cultural no desenvolvimento de
soluções urbanas sustentáveis”,
“qualificar os agentes culturais
da cidade, conferindo-lhes mais
e melhores ferramentas de de-
senvolvimento”.

“Viana, Mar de Cultura” pre-
tende ainda “aumentar e diver-
sificar o programa cultural e ar-
tístico da cidade ao promover
uma maior cooperação entre en-
tidades e agentes culturais, com
o propósito de desenvolver uma
oferta mais articulada e inclusi-
va”. A criação de redes com
outras cidades europeias e regiões
é também uma prioridade, para
promover a inclusão e a partilha
colaborativa.

Entre os objetivos, constam
ainda “encorajar uma maior par-

ticipação e consumo público do
programa cultural existente, pro-
movendo uma expansão de novas
audiências e de novas temáticas,
nomeadamente por reforçar a
aposta na componente de arte
contemporânea”. Esta candidatura
visa igualmente “qualificar e re-
abilitar espaços públicos para
os tornar em espaços de exce-
lência para a promoção de even-
tos culturais”, apostando também
no investimento na “inclusão
de territórios, de grupos de pes-
soas, de culturas alternativas,
minorias e outros grupos sócio-
económicos que geralmente são
excluídos de eventos culturais”.

Também a preservação de me-
mórias é uma prioridade, com a
“criação de condições de prote-
ção, preservação, conservação
e disseminação que possibilitem
experiências educacionais cul-
turais e artísticas, inerentes à

perpetuação da cultura”.
Os enfoques desta candidatura

são o Mar, a Identidade, as
Letras, Artes, Artistas e Ofícios,
sem esquecer os marcos históri-
cos do percurso da cidade e da
região. O site da candidatura
está disponível na Internet
(www.vianamardecultura.org).

Como comissário da candida-
tura, Viana do Castelo conta com
Gonçalo Vasconcelos e Sousa,
professor Catedrático da Escola
das Artes da Universidade Católica
Portuguesa, coordenador do dou-
toramento em Estudos do Patri-
mónio, académico da Academia
Portuguesa da História e da Aca-
demia Nacional de Belas-Artes e
presidente da Federação dos Ami-
gos dos Museus de Portugal. Já
a Comissão Executiva é constituída
por Joaquim José Escaleira, Mário
Barroca, Rosa Maria dos Santos
Mota e Valter Hugo Mãe.

“Viana, Mar de Cultura” - formalizada
a candidatura a Capital Europeia Da

Cultura Em 2027

P
onte de Lima recebeu, dia
25 de novembro, a visita
dos jovens Chefs finalistas

dos concursos regionais ao Eu-
ropean Young Chef Award 2021,
que se realizará na cidade de
Braga.

O concurso visa juntar os
mais dotados jovens Chefs de

toda a Europa, num evento de-
dicado à gastronomia e às suas
regiões.

A organização do evento está
a cargo do Instituto Internacional
de Gastronomia, Cultura, Arte e
Turismo (IGCAT), em colaboração
com instituições de artes culiná-
rias das Regiões de Gastronomia.

No final do concurso, os jo-
vens Chefs, provenientes de toda
a Europa, passarão pelo Centro
de Interpretação e Promoção do
Vinho Verde onde, para além de
uma visita guiada ao espaço,
será feita uma prova de vinhos
de Ponte de Lima com degustação
de produtos locais.

Jovens chefs de toda a Europa visitam Ponte de Lima
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ALTIFALANTE MAIOR 
QUE A TORRE DA IGREJA

Foi uma eleição que, pelos nú-
meros, mostra que não há
grande contestação ao seu exe-
cutivo?

Os números traduzem uma con-
fiança da população na gestão
que temos feito, uma vontade de
continuar um projeto que consi-
dero ser muito válido para o mu-
nicípio e o vai deixar em condições
de desenvolvimento importantes
e boas.

Mas pressão há sempre! Quando
está na vida pública, seja em
que papel for, o autarca está
sempre sujeito a ela.

Hoje estamos sujeitos à pressão
que, do ponto de vista democrá-
tico, acontece nos órgãos, mas
estamos muito mais sujeitos às
redes sociais que, permanente-
mente, questionam e põem em
causa e, por vezes, são mesmo
desrespeitadoras, daquilo que são
os princípios da democracia e de
respeitabilidade pública dos ór-
gãos. Mas esta é a realidade social
que vivemos, que era urbana
(acontecia nos nossos espaços
urbanos: cafés, conversa de rua,
etc.) e passou para o digital. 

O altifalante da igreja é hoje
a rede social. Que não é do ta-
manho do ALTIFALANTE, MAS DA
TORRE DA IGREJA. Para bem e
para o mal.
Nos últimos censos, este ano,
os resultados de Melgaço não
são muito animadores. A popu-
lação continua a diminuir!

Os números do país não são
animadoresdos municípios do Alto
Minho não são animadores; os
nossos, porventura, serão aqueles
que até expressam esse menor
ânimo de forma mais condensada
e forte, mas… é a realidade. Nin-
guém, nem na tutela, nem na go-
vernação mais regional, nem na
governação local, pode ter a atitude

daquela célebre imagem de quando
alguém se começa a despistar, em
vez de controlar o carro, deita as
mãos à cabeça. A atitude tem de
ser a de encontrar políticas que
sejam capazes de, com o tempo,
não do dia para a noite, não para
amanhã, serem capazes de reverter
ligeiramente essa tendência e con-
solidar um grupo populacional di-
ferente do atual que nos permita
fazer economia no território. Que
gere um dinamismo social dife-
rente, que traga aos territórios
uma outra forma de se entenderem
e fazerem.
Agora temos o paradigma dos
nómadas digitais que podem
trabalhar a partir de qualquer
ponto… Melgaço pode ser um
deles!

Há isso e há mais. A descoberta
da 3ª geração de emigrantes de
que hoje são capazes de ter tão
boa ou melhor qualidade de vida
em Melgaço ou outro qualquer
ponto do Alto Minho, relativa-
mente à que têm, por exemplo,
em Paris ou nos arredores. Tive
oportunidade de conversar com
alguns recentemente, quando fiz
uma deslocação. Percebi que as
gerações mais novas estão com
vontade de regressar, que há aqui
oportunidades.

Depois, quando formos capazes
de colocar no nosso território
empresas, sobretudo com valor
acrescentado, que vão buscar
gente com formação, até superior,
para trazer para o nosso territó-
rio... Não há região nenhuma que
tenha feito tão BEM ESSE TRA-
BALHO NOS ÚLTIMOS ANOS QUAN-
TO O ALTO MINHO; estamos muito
cientes de que podemos por aí
ter uma nova composição demo-
gráfica no nosso território.

A questão dos nómadas… sim,
é importante e vamos tendo nota
de que começam a chegar pessoas
dessas. Ainda recentemente um

presidente de Junta me dizia
que, na sua freguesia, tem um
casal com dois filhos. Veio do
Canadá, comprou uma casa em
Melgaço pela net, está instalado
e trabalha remotamente a partir
dessa freguesia porque nesta já
há fibra ótica e a pessoa tem ca-
pacidade de estar ligada ao mundo
inteiro, fazer o seu trabalho a
partir daqui.
A sub-região, por excelência,
do Alvarinho está em Monção e
Melgaço. Aqui tem-se assistido
a um acréscimo na exploração
deste, de plantações e empre-
sas. Quais as perspetivas neste
setor agora que se pode produ-
zir em qualquer outro local que
não apenas nestes concelhos?
Houve uma grande polémica,
mas, agora, pensando mais à
distância…

A casta sempre se cultivou em
vários pontos do mundo. Perce-
be-se que tem aqui o seu berço, o
seu terroir, é natural que tenha
nascido cá, nesta zona, de um
lado e outro da fronteira. Depois
desta luta toda e durante este
processo de consolidação da região
Monção/Melgaço, de 2014 a esta
parte, todos nós e os que nos
apreciam a partir de fora, os gran-
des homens da vinha e do vinho,
temos noção de que não vai ser
problema porque Monção e Melgaço
afirmaram-se e têm um caminho
consolidado feito, têm produtos
de grande qualidade, estão nas
suas empresas e nos seus produ-
tores a crescer em quantidade,
mas, sobretudo, em valor. Alguém
de uma empresa de Melgaço me
dizia, estes dias, que estava a
crescer este ano 10 por cento em
faturação quando apenas tinha
crescido 1% em volume; estamos
aqui a verificar claramente este
caminho, que é o adequado para
Monção e Melgaço, de, sobretudo,
crescermos em valor.

Estamos a crescer na faturação
sem que o volume se altere muito.
É a afirmação da qualidade e do
valor. Não tenho dúvidas que
Monção e Melgaço, na sua região,
poderão ter, como dizem os nossos
amigos madrilenos, o céu como
horizonte. 

COM PERCURSO ACIMA 
DO FEITO PELO MINHO 

Melgaço tem também uma nova
zona industrial, em Alvaredo.
Qual o ponto da situação?

Todos os territórios almejam a
indústria e o Minho tem feito um
grande percurso, o Alto Minho
tem feito um percurso que está
acima do feito pelo Minho na
sua totalidade do ponto de vista
industrial.

Melgaço tem, há quatro anos,
um projeto para uma nova zona
empresarial. Estamos com a 1ª
fase de terraplenagem e começou
já a obra das infraestruturas, com
procura por parte das empresas.
Temos a 1ª fase com esgotamento
da procura. As empresas não estão
lá porque estamos a fazer obra,
mas em 2022 começarão a cons-
truir na zona empresarial de Al-
varedo e já temos, inclusive, uma
empresa para a 2ª fase. Estamos
a comprometer solo nesta, que
não está em trabalhos, para uma
empresa que se quer instalar cá.

Perante essa procura, estamos
a lançar a Declaração de Utilidade
Pública (DUP), para a 2ª e 3ª
fase. Em abril, na Assembleia
Municipal, queremos ter a DUP
para utilizar o terreno da 2ª e 3ª
fase (1º fase com 8 hectares e
mais 5 de acolhimento, a 2ª e

3ª fase terão mais de 16/17 hec-
tares, 15 dos quais de acolhimento
de empresas).
Melgaço tem a Escola Superior
de Desporto e Lazer (IPVC).
Mas há dificuldades no aloja-
mento dos estudantes, cerca de
meio milhar!

Uma boa dificuldade, embora
seja um constrangimento. Há três
projetos que estão em cima da
mesa, um mais adiantado – com
a recente assinatura de um pro-
tocolo, na presença do ministro
da Educação, que permite ao
IPVC, em colaboração com a Câ-
mara, utilizar de forma inteira a
Pousada da Juventude para alo-
jamento de estudantes (está a
ser utlizada, mas agora será po-
tenciada). Depois, há um projeto
para um terreno e edifício nosso,
a antiga escola primária de Prado,
adaptado e ampliado, mas não
será para mais de 15/20 alunos),
e o IPVC, com a nossa colabora-
ção, vai desenvolver um outro
projeto para a criação de cerca
de mais 40 quartos.

Serão à volta de mais 100 quar-
tos para alunos no nosso território,
sabendo que há o lado dos priva-
dos, também importante, que estão
a aproveitar essa oportunidade de
negócios, a requalificar aparta-
mentos, pequenas casas, etc., para
acolher alunos. Todo o mercado é
tomado por esses alunos. É ótimo
o que isso traz.

POP UP: ULTRAPASSADO 
SUCESSO DE ALTENA

Também, para tentar dinamizar
o comércio local, lançou as
lojas Pop Up!

Manoel Batista | Presidente da Câmara de Melgaço e da Comunidade do Alto Minho

“Relações transfronteiriças
nunca foram tão boas”

M
anoel Batista, 56 anos de idade, foi recen-
temente eleito, pelo PS, presidente da Câ-
mara de Melgaço para o 3º mandato, ou

seja, para mais quatro anos. Com maioria absoluta
no executivo camarário, Assembleia Municipal e nas

13 juntas de freguesia do concelho. Anteriormente,
tinha já sido vice-presidente da autarquia. Também
acaba de ser eleito presidente da comunidade de
municípios que abrange os 10 concelhos do distrito
de Viana do Castelo (CIM Alto Minho).
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Um excelente projeto que des-
cobrimos, lutamos por ele, con-
seguimos chegar lá com Altena,
um município alemão que fez
esta experiência de forma pioneira,
a partir de 2007/2008 com sucesso
e que foi uma referência para
nós, que agarramos.  Conseguimos,
até, ultrapassar o sucesso deles.

A lógica das Lojas Pop Up é
simples, na forma como a intro-
duzimos aqui – não foi exatamente
igual à de Altena – ao desafiar os
proprietários de lojas vazias para
nos as entregarem, de forma gra-
tuita, durante seis meses, encontrar
gente com ideias de projeto de
negócio para colocar nelas e, ao
fim de seis meses de contrato
para esses projetos, ou as pessoas
consolidam o seu projeto ou saem.
A verdade é que, das 16 lojas que
já temos no terreno, cerca de 90%
tornaram-se permanentes.

Abrimos, agora em novembro,
mais quatro lojas para somar às
15 que já tinham sido abertas. É
um enorme sucesso, o comércio
local, com mais lojas, ganha em
dinamismo. O comércio local, que
poderia ser visto como um ad-
versário a este projeto, encontrou
e percebeu que tem de ser parceiro
porque ganha também. 

HOTELARIA E ALOJAMENTOS
NÃO CONSEGUEM DAR RESPOSTA
Melgaço, como zona termal, já
teve grandes dias. Agora surgiu
um investidor que está a recu-
perar o Grande Hotel do Peso,
uma unidade com história.

Já está a ser construído e em
força. Espero – são as indicações
que tenho – que em meados de
2023 abra as suas portas como um
hotel de quatro estrelas superior,
com 64 quartos. Vai ser importan-
tíssimo para o território porque
há uma procura enorme, sobretudo
tendo em conta a gastronomia, os
vinhos e aquilo que vamos desen-
volvendo e do ponto de vista de
turismo de natureza. Há momentos
em que a NOSSA HOTELARIA E CA-
SAS EM ESPAÇO RURAL NÃO CON-
SEGUEM DAR RESPOSTA.
A estância termal está a preci-
sar de um impulso.  

Onde é que elas estão a fun-
cionar a todo o gás? Foi uma ex-
periência que foi importantíssima
do ponto de vista da oferta do
turismo de água. Até aos anos
50/60 limitava-se às termas. A
partir daí passou para outro lado,
a praia, e as termas começaram a
perder gás. Estão agora a recu-
perar. Há uma ou outra no país

que já está com uma recuperação
forte, não é o caso ainda de Mel-
gaço. Esperemos que, com o tem-
po, ela possa recuperar.

Estamos convencidos porque
os empresários que estão connosco
nas termas, uma parte deles está
também no hotel… e com um
hotel qualificado ao lado das ter-
mas, estas poderão ter um up-
grade, do ponto de vista da pro-
cura, muito grande.

Se formos verificar as termas
do país, todas elas estão inte-
gradas com hotel. 
Quando é que vai ser revisto o
Plano Diretor Municipal (PDM)?

Está a ser revisto. Desejavel-
mente devia ter sido terminado
em setembro passado, não o con-
seguimos, temos o compromisso
de o terminar (passar pela As-
sembleia Municipal na versão final)
até abril de 2022. Deveremos ter
ainda discussão pública este ano.

RELAÇÕES COM ESPANHA 
NO MELHOR

Nas relações transfronteiriças,
como está a cooperação?

As RELAÇÕES COM ESPANHA,
DO PONTO DE VISTA DA COOPE-
RAÇÃO TRANSFRONTEIRIÇA, NUNCA
ESTIVERAM TÃO BOAS.  Diria que
temos uma ótima relação com as
duas deputações (Ourense e Pon-
tevedra). Falando como presidente
da Câmara de Melgaço - um mu-
nicípio charneira que tem relações
transfronteiriças com os dois lados
–nunca houve uma ligação tão
grande com os dois lados da fron-
teira. Sobretudo, com Ourense,
têm acelerado imenso.
Isso em concreto traduz-se em
quê?

Em projetos, em sermos capazes
de desenvolver ideias estruturantes
para os dois lados da fronteira e
que a liguem de forma séria para
que, nos próximos anos, possam
acontecer e estejam no terreno.

Ainda recentemente tive a
oportunidade de estar no Parla-
mento galego, fomos acolhidos
pelo seu presidente, natural de
Bande, próximo daqui. É do PP,
mas quando trabalhamos entre
os municípios do lado de cá e de
lá, o que impera É O INTERESSE
QUE TODOS TEMOS PELAS NOSSAS
POPULAÇÕES E DESENVOLVIMENTO
DOS TERRITÓRIOS. Tive depois
uma conversa mais com o lado
do governo galego relativamente
a estas questões de cooperação.
Temos todas as condições para
continuar a trabalhar bem, em
projetos sérios e profundos.

Isso aconteceu (é histórico)
com a UniMinho, presidida pela
anterior presidente da Câmara de
Melgaço e depois por mim. Du-
rante a presidência do meu ante-
cessor desenvolveram-se dois es-
tudos essenciais e que continuam
a ser importantes para o futuro.
Um sobre a área dos transportes
e a possibilidade de partilharmos
uma rede de transportes públicos
de um e outro lado da fronteira;
um estudo brilhante e importante
produzido em 2008 e que ainda
hoje é atual e tem sido revisitado
para que pensemos um futuro
nesta área.

Outro estudo foi o da partilha
dos equipamentos de saúde. Que
já deu alguns passos, mas permite
abrir um horizonte muitíssimo
maior nesta PARTILHA DE EQUI-
PAMENTOS DE SAÚDE ENTRE OS
DOIS LADOS DO TERRITÓRIO -
Portugal e Espanha.

Temos ainda outras matérias
em que estamos empenhadíssimos,
como a questão das comunicações,
da rodovia e ferrovia. A questão
do AVE, a alta velocidade, que
está a passar aqui à nossa frente.
Daqui a semanas temos ali em
Ourense a estação do AVE que
nos permite, em 45 minutos, ter
a ligação a Madrid e toda a Europa
a alta velocidade ferroviária. 

É também muito importante o
que está a ser previsto do nosso
lado. Com ligação a Espanha, atra-
vés do comboio de alta velocidade
Porto-Vigo. Aí, há compromisso
dos dois lados da fronteira em
avançar com esse projeto.

Em complementaridade a estas
iniciativas, temos de continuar a
lutar pelos da rede viária. Aí
tenho marcado agenda, ao longo
deste último ano e meio/dois
anos, relativamente à necessidade
de uma requalificação da rodovia,
necessidade que está aos olhos
de todos quando fazemos a ligação
daqui (Melgaço) até Valença. 

Também de uma requalificação
de uma alternativa rodoviária, a
partir do nó de Sapardos (Cerveira)
da A3, onde deverá chegar a li-
gação da A28, para uma nova via
rápida até Melgaço.
Já nesta nossa geração?!

Espero que sim. Não enquanto
presidente de Câmara, mas como
cidadão, espero poder percorrer
esta rodovia daqui a alguns anos
e que não sejam muitos. Teremos
oportunidade, ainda neste mês
de dezembro, de ter um encontro,
aqui em Melgaço, com o presi-

dente da Junta da Galiza, o nosso
ministro Pedro Nuno Santos e os
seus secretários de Estado, para
que a matéria seja novamente
conversada, consolidada e fique
definitivamente na agenda de um
e de outro lado da fronteira.
O Agrupamento Europeu de
Cooperação Transfronteiriça
(AECT) do Rio Minho está tam-
bém envolvida?

O AECT literalmente envolvida
nisto, já fez um parecer favorável
a tudo e é uma pedra fundamen-
tal.

A CCR-Norte está muito envol-
vidíssima através do seu presidente
António Cunha. Tenho também a
impressão que a novel Associação
Empresarial do Minho (AEMinho)
tem toda a vontade em dar-nos
força. Com Monção e Melgaço li-
gados a Espanha, no sítio da
zona empresarial de Salvaterra/As
Neves (PLISAN).

CRIAR MARCA ALTO MINHO
Mais projetos em que a CIM
Alto Minho está envolvida?

É muito importante o foco da
CIM nesta questão da complemen-
taridade das infraestruturas de co-
municação, Enquanto presidente
da CIM estarei com essa agenda e
julgo que os meus colegas estarão
alinhadíssimos nisso também. 

Há pouco falei neste projeto
do Minho enquanto presidente
de Câmara do lado do Minho,
mas sei que os colegas do lado
do Lima têm um projeto impor-
tantíssimo que é a ligação à Ma-
dalena, fundamental para a ligação
a Celanova e Ourense. 

Também uma insistência muito
grande naquilo que são as comu-
nicações digitais. O nosso território
continua a precisar de uma atenção
muito grande e não é só Melgaço.
Precisamos de o ter coberto com
4G - já falaremos do 5G, esperemos

que ele chegue e seja acessível a
todos. a nossa população que tem
todo o direito a ter este acesso a
ele e à fibra ótica.

Depois é fundamental um olhar
continuado pelo que foi muito
bem feito ao longo destes anos
no setor da indústria. Sermos ca-
pazes de continuar este processo
invejado do ponto de vista nacional
do que o Alto Minho tem feito.

Não podemos esquecer outras
matérias, como são a Saúde. Temos
agendada uma reunião com a ad-
ministração da ULSAM.

Há uma outra área que temos
de trabalhar de forma … que é o
turismo. Precisamos de o alavancar
no Alto Minho como um todo,
embora cada um dos municípios
vá fazendo o seu trabalho. Alguns
deles já têm marca própria na
área do turismo, mas será muito
importante criarmos aqui uma
marca Alto Minho.

Uma outra matéria é a questão
do conhecimento. O Politécnico
de Viana do Castelo e o trabalho
que tem feito no território, que-
remos que connosco continue a
alavancar naquilo que são inicia-
tivas. Há neste momento as liga-
das à questão dos dados. Em
Viana do Castelo há um Co-Lab
ligado a esta questão, é funda-
mental termos dados bem trabal-
hados e de forma inovadora. Há
também trabalho na área de Viana
do Castelo ligado à economia do
mar, há trabalho ligado ao indus-
trial em Arcos de Valdevez através
da In Cubo… em Melgaço estamos
com um projeto que vai crescer
numa ligação muito estreita com
a Galiza, o Núcleo Tecnológico
de Transferência de Conhecimento
para o Agroalimentar que tem a
ambição de ser uma para todo o
Alto Minho. 
Manuel S.
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M
ais um ano, Valença vai
transformar-se na For-
taleza de Chocolate.

A 9º Edição do evento irá deco-
rrer entre 03 e 08 de dezembro e
volta a reunir doceiros, pasteleiros,
produtores de chocolate e choco-
latiers portugueses e espanhóis.

A mostra é dedicada em exclu-
sivo à degustação e venda de pro-
dutos à base de chocolate, tal
como Bombons, cupcakes, cake
pops, waffles, crepes, torrões, bri-
gadeiros, trufas, bombocas, chupas

de chocolate, espetadas de fruta,
ginjas, licores e e ainda produtos
de chocolate, sem glúten, são al-
guns dos tipos de doçaria que se
poderão encontrar pelas ruas e
praças da Fortaleza de Valença.

Durante os dias do evento,
haverá ainda oficinas, showcoo-
kings, animação de rua e animação
musical. A entrada é gratuita.

A Fortaleza de Chocolate marca
o início da programação de Natal,
que se prolongará até ao Dia de
Reis.

Fortaleza de Chocolate
de regresso a Valença

A
inauguração foi dia 20 de
novembro, na Casa das
Artes, a bienal de Arte

D’Art Vez, a qual conta com a
coordenação de António Aguiar
e a participação de 124 artistas
e 152 obras expostas na Casa das
Artes concelhia, nas montras de
vários comércios da Zona Urbana
da sede do concelho, na Casa do
Povo de Soajo e na Casa do Cas-
telo de Sistelo e estará aberta
até 30 de janeiro de 2022.

Para além de levar esta mostra
para espaços culturais fora de
portas da Casa das Artes e da
sede do concelho, o objetivo de
a levar para mais perto da co-

munidade, foi amplamente con-
seguido através da disponibili-
zação de várias obras em 13
montras do comércio local.

Os trabalhos com as crianças
dos infantários voltaram também

a ter grande relevo, através da
OCA – Oficina da Casa das Artes
nos Jardins de Infância Munici-
pais, já que a pintura da capa do
catálogo é da autoria das crianças
envolvidas neste projeto.

Arcos de Valdevez:
Bienal de Arte D’art Vez está aberta

No âmbito da iniciativa “Mês do Cordeiro à
Mesa de Monção”, nos dois últimos fins de semana
de outubro, realizou-se a cerimónia de entrega de

prémios e a inauguração da exposição do concurso
“Coca de Monção`21”, patente ao público, até 10
de janeiro, no Museu Monção & Memórias.  

Trabalhos selecionados no concurso da Coca estão
em exposição no Museu Monção & Memórias




